
ÖSSZEFOGLALÓ 

a MMK-VVT májusi elnökségi üléséről 

 
Helyszín: MMK (1118 Budapest, Budaőrsi út 125/a.-tárgyaló) / ONLINE 

Időpont: 2024.05.22 (szerda) 10:00 – 12:30 
 

 

A hibrid formában megtartott elnökségi ülés határozatképes volt. Az elnökségi tagokon kívül 

más nem volt jelen. Az ülésen az Elnökség alábbi témákat vitette meg: 

 
0.  Beszámoló az elmúlt egy hónap történéseiről 

 

    0.1. Tagozati FAP  

A tagozat két FAP pályázatban érdekelt. A tagozat a környezetvédelmi tagozattal közösen 

benyújtott pályázata: A kék-zöld infrastruktúra tervezés irányelvei, valamint a Nógrád 

Vármegyei Mérnöki Kamarával közös pályázat támogatást nyert, szakmai tanulmányút 

támogatásával kapcsolatban. 

    0.2.   Építők napi kitüntetések  

A Belügyminisztérium 2024. évi Építők napi miniszteri elismerésre a szakcsoportoktól négy főre 

(5 főre volt lehetőség) érkezett javaslat. A tagozat az alábbi kollégákat javasolta a kitüntetésre: 

- Bakos Ferenc József – Nógrád Vármegyei Mérnöki Kamara 

- Benczik Zoltán – Vas Vármegyei Mérnöki Kamara 

- Kóthay László – Hajdú Bihar Vármegyei Mérnöki Kamara 

- Szőts Gábor – Fehér Vármegyei Mérnöki Kamara 

A javaslatokat a kitüntetési bizottság továbbította, az eddigi tapasztalat szerint a június első 

vasárnapjához igazodva kerülnek a kitüntetések átadásra. 

    0.3.   Svájci alap keretében az elkövetkező 7 éves ciklus alatt 36 milliárd forint a tervezett támogatás 

várható. Ebből közel 10 milliárd forint a víziközműves ágazat támogatása célzott programként. 

A Nemzeti Irányító Hatóság egy fő delegálására kérte fel tagozatunkat az alap Tanácsadó 

Bizottságába. 

              Az elnökség egybehangzó döntésével Farkas Zsuzsanna elnökségi tagot delegálja a bizottságba. 

Tagozat egyben megkért Farkas Zsuzsannát, hogy az esetlegesen titoktartási kötelezettségek 

alá nem eső, az alap működésével kapcsolatos információkról tájékoztatassa az elnökséget és 

ezen keresztül a Tagjain felé is be tudjunk számolni az alappal kapcsolatos hírekről.  

    0.4.   Rákosrendező fejlesztése (Mini Dubai projekt) 

              A Környezetvédelmi Tagozat egyeztetést kezdeményezett az ÉKM-el a rákosrendezői 

fejlesztések környezetvédelmi kérdéseinek tisztázása tekintetében. Ennek keretében a 

Környezetvédelmi tagozathoz felkérés érkezett az SKV (Stratégiai Környezeti Vizsgálatok) 

elkészítésére kiírandó közbeszerzési eljárás szakmai támogatására. Tagozatunk a tanácsadói 

tevékenységbe Reich Gyula elnökségi tagunkat delegálta. A tanácsadói feladat lezárult az SKV 

elkészítésére vonatkozó közbeszerzési dokumentum véleményezésével, a megfogalmazott 

javaslatokkal. Egyenlőre, további szerepvállalást a két tagozat nem tervez. 

    0.5. Tájépítészek részéről - a releváns FMV jogosultság tekintetében – érkezett megkeresés a 

Kamarához. Az Elnökség érdemben nem kíván véleményt nyilvánítani, mivel a releváns 

jogosultság kezelése a MÉK hatásköre. 

 



1.  Felkészülés MMK 2024.05.31-án megtartandó küldöttgyűlésére  

               

A tervezett küldöttgyűlésre a meghívók, a napirendi pontokhoz kapcsolódó előterjesztések a küldöttek 

részére megküldésre kerültek. 

 

                      Küldötteink: Baross Károly 

Jancsó Béla 

Márkus Pál  

Reich Gyula  

Szimandel Dezső 

 

Akadályoztatás miatt Márkus Pál jelezte, hogy nem tud részt venni a küldöttgyűlésen. Döntés született 

róla, hogy Márkus Pál helyett póttagként Déri Lajos részvételét támogatja az Elnökség küldöttként. 

 

Reich Gyula ezt követően ismertette azt a küldöttgyűlés elé terjesztendő módosító indítványt, amely 

javaslatban szerepel a BME helyzetével összefüggő MMK-i állásfoglalás kiadása. Az indítványban 

foglaltakkal áttekintését követően a küldöttek támogatólag aláírták az indítványt azzal, hogy a 

küldöttgyűlés joga annak átfogalmazása, a valós helyzetet tükröző határozottabb állásfoglalás 

megfogalmazása. 

                  

A témához kapcsolódóan az Tagozatunk javasolja a Kamara elnökségének, hogy a BME helyzetén túl is 

tekintse át a szakmánkat érintően az felsőoktatás, utánpótlás kérdéseivel a szakmánkat érintő oktatási 

helyzettel. 

 

2. Tagozati részvétel a BIM szakkollégiumban 

 

Az MMK küldöttgyűlése várhatóan létrehozza a kamarán belül a BIM szakkollégiumot. A tagozat is 

támogatta a szervezet létrehozását, így 1 főt delegálhatunk az alakuló szakkollégiumba. 

 

A Tagozat Déri Lajos elnökségi tagot kéri fel, hogy képviselje a Tagozatot a szakkollégium munkájában, 

megalakulásában. A később elkészülő ügyrend és valós feladatok alapján szükség szerint további 

kollégák részvételére is számítunk. 

 

3.  MMK-VVT Kihelyezett kibővített ülésének értékelése – Szekszárd 

 

A Tagozat elnöksége sikeresnek és hasznosnak ítélte meg a kihelyezett kibővített ülést, úgy látja, hogy 

erre a szervezeti eseményre a kollégáknak, a területi szervezetek szakcsoportjainak valós igénye van. 

 

A tapasztalatok alapján az év második felében is folytatni kívánja az elnökség a szakcsoportokkal való 

szorosabb kapcsolattartást, az elnökségi üléseken való személyes konzultációt. A második félévi 

(szeptemberi) szakcsoporti megbeszélésre felkészülés téma javaslatai: 

 

- ügyrend 

- jogosultságok 

- továbbképzés 

- tagozati pályázat 

 

 



4. Építészetről szóló 2023. évi C. törvény végrehajtási rendelet 

 

A tagozat is kapott felkérést a „…/2024. (  ) Korm. rendelet az építésügyi hatósági eljárásokról és 

ellenőrzésekről” a rendelet tervezet véleményezésére. 

Az elnökség álláspontja szerint a rendelet tervezett alapvetően nem érinti a vízgazdálkodást, mivel a 

vízgazdálkodási törvény alá tartozó létesítményekre nem terjed ki a hatálya. Ezzel együtt pld. a 

szennyvíztisztító telepek szociális épületeinek hatóság eljárásait ezen rendelet érintheti.  

 

A megkeresésre a tagozat – figyelemmel a véleményalkotásra adott szokásosan minimális időtartamot 

- röviden válaszol, felhívva a gyakorlati anomáliára, - azaz a sajátos építményfajták esetében fennálló 

több engedély beszerzésének problematikájára - a figyelmet. A levéltervezetet Mészáros József 

elnökségi tag készíti elő. 

 

5.  2024 I. félév záró ülés, szervezési kérdések 

 

− időpont: 2024.06.12 (szerda) 

− Helyszín: Tass (zsilip) 

 

A tervezett félévet záró ülés Tass-on – Sajó Elemér új műtárgy és meglévő zsilip – lesz megtartva. Az 

elnökségi ülést követően szakmai program keretében a VIZIG kollégái bemutatják a létesítményt, 

annak történetét a nemrégiben lezárult fejlesztésekkel kapcsolatos tapasztalatokat. Az elnökségi ülés 

témája a Tagozat 2024 év II. félév munkatervének elkészítése. 

 

6.  Egyebek 

       

A Tagozat az ülésen elfogadta a Veszprém Vármegye Mérnöki Kamara Szakcsoportjának új ügyrendjét. 

 


